

# Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada

*(Le français suit)*

## JUDGMENTS ON APPEALS

**November 8, 2024**

**OTTAWA** – The Supreme Court of Canada has delivered its judgments in the following appeals. The Court invites you to read the [reasons for judgment](#) and the plain language summary called a [Case in Brief](#).

**40582**      **Roland Nikolaus Auer v. Aysel Igorevna Auer and Attorney General of Canada - and - Attorney General of Ontario, Attorney General of Quebec, Attorney General of British Columbia, Attorney General of Saskatchewan, Trial Lawyers Association of British Columbia, HIV & AIDS Legal Clinic Ontario, Health Justice Program, Canadian Council for Refugees, City of Calgary, Chicken Farmers of Canada, Egg Farmers of Canada, Turkey Farmers of Canada, Canadian Hatching Egg Producers, National Association of Pharmacy Regulatory Authorities, Association québécoise des avocats et avocates en droit de l’immigration, Workers’ Compensation Board of British Columbia, Canadian Association of Refugee Lawyers, Advocates for the Rule of Law and Ecojustice Canada Society (Alta.)**  
**2024 SCC 36**

Coram:      Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O’Bonsawin and Moreau JJ.

The appeal from the judgment of the Court of Appeal of Alberta (Edmonton), Number 2103-0135AC, 2022 ABCA 375, dated November 22, 2022, heard on April 25, 2024, is dismissed with costs to the respondent Aysel Igorevna Auer.

---

**40570**      **TransAlta Generation Partnership and TransAlta Generation (Keephills 3) v. His Majesty The King in Right of the Province of Alberta and Minister of Municipal Affairs for the Province of Alberta - and - Attorney General of Ontario, Attorney General of Quebec, Attorney General of British Columbia, Attorney General of Saskatchewan, Trial Lawyers Association of British Columbia, HIV & AIDS Legal Clinic Ontario, Health Justice Program, Chicken Farmers of Canada, Egg Farmers of Canada, Turkey Farmers of Canada, Canadian Hatching Egg Producers, Workers’ Compensation Board of British Columbia, Canadian Association of Refugee Lawyers, Association québécoise des avocats et avocates en droit de l’immigration, Advocates for the Rule of Law and National Association of Pharmacy Regulatory Authorities (Alta.)**  
**2024 SCC 37**

Coram:      Wagner C.J. and Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O’Bonsawin and Moreau JJ.

The appeal from the judgment of the Court of Appeal of Alberta (Calgary), Number 2101-0030AC, 2022 ABCA 381, dated November 23, 2022, heard on April 25, 2024, is dismissed with costs.

---

## JUGEMENTS SUR APPELS

**Le 8 novembre 2024**

**OTTAWA** – La Cour suprême du Canada a rendu jugements dans les appels suivants. La Cour vous invite à lire les [motifs de jugement](#) et le résumé en langage simple appelé [La cause en bref](#).

**40582**      **Roland Nikolaus Auer c. Aysel Igorevna Auer et procureur général du Canada - et - Procureur général de l'Ontario, procureur général du Québec, procureur général de la Colombie-Britannique, procureur général de la Saskatchewan, Trial Lawyers Association of British Columbia, HIV & AIDS Legal Clinic Ontario, Health Justice Program, Conseil canadien pour les réfugiés, City of Calgary, Producteurs de poulet du Canada, Producteurs d'œufs du Canada, Éleveurs de dindon du Canada, Producteurs d'œufs d'incubation du Canada, Association nationale des organismes de réglementation de la pharmacie, Association québécoise des avocats et avocates en droit de l'immigration, Workers' Compensation Board of British Columbia, Association canadienne des avocats et avocates en droit des réfugiés, Advocates for the Rule of Law et Ecojustice Canada Society (Alb.)**  
**2024 CSC 36**

Coram:      Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin et Moreau

L'appel interjeté contre l'arrêt de la Cour d'appel de l'Alberta (Edmonton), numéro 2103-0135AC, 2022 ABCA 375, daté du 22 novembre 2022, entendu le 25 avril 2024, est rejeté avec dépens en faveur de l'intimée Aysel Igorevna Auer.

---

**40570**      **TransAlta Generation Partnership et TransAlta Generation (Keephills 3) c. Sa Majesté le Roi du chef de la province d'Alberta et Minister of Municipal Affairs for the Province of Alberta - et - Procureur général de l'Ontario, procureur général du Québec, procureur général de la Colombie-Britannique, procureur général de la Saskatchewan, Trial Lawyers Association of British Columbia, HIV & AIDS Legal Clinic Ontario, Health Justice Program, Producteurs de poulet du Canada, Producteurs d'œufs du Canada, Éleveurs de dindon du Canada, Producteurs d'œufs d'incubation du Canada, Workers' Compensation Board of British Columbia, Association canadienne des avocats et avocates en droit des réfugiés, Association québécoise des avocats et avocates en droit de l'immigration, Advocates for the Rule of Law et Association nationale des organismes de réglementation de la pharmacie (Alb.)**  
**2024 CSC 37**

Coram:      Le juge en chef Wagner et les juges Karakatsanis, Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal, O'Bonsawin et Moreau

L'appel interjeté contre l'arrêt de la Cour d'appel de l'Alberta (Calgary), numéro 2101-0030AC, 2022 ABCA 381, daté du 23 novembre 2022, entendu le 25 avril 2024, est rejeté avec dépens.

---

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada :

[Registry-greffe@scc-csc.ca](mailto:Registry-greffe@scc-csc.ca)

1-844-365-9662